

Protokół XI

XI Sesja w dniu 2025-04-29

Obrady rozpoczęto 2025-04-29 o godzinie 13:30, a zakończono o godzinie 14:51 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków.

Obecni:

1. ~~Stanisław Baszczyński~~
2. Piotr Burawa
3. Karol Chwastek
4. Bogumił Cieśliński
5. Grzegorz Cymorek
6. Krzysztof Glajc
7. Jan Golec
8. Marek Iskrzycki
9. Tomasz Kubicius
10. Olga Mierzejewska-Buchalik
11. ~~Sonia Mojeśnik-Soczewica~~
12. Dorota Nogowczyk
13. Dariusz Parchański
14. Barbara Sławińska
15. Waldemar Śniegoń

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad

Na posiedzeniu obecnych było 13 Radnych – lista obecności stanowi ***załącznik nr 1*** do protokołu. Posiedzeniu przewodniczył Grzegorz Cymorek – Przewodniczący Rady, który na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad.

2. Przyjęcie porządku obrad

W dyskusji wzięli udział:

- Radny Tomasz Kubicius – złożył wniosek formalny o zdjęcie z porządku obrad punktu nr 9 Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia pisma Rady Miejskiej w Bielsku-Białej z dnia 28 lutego 2025 r. dotyczącego zajęcia stanowiska w zakresie inicjatywy utworzenia województwa podbeskidzkiego oraz poprosił o zarządzenie 5-minutowej przerwy,
- Przewodniczący Rady Grzegorz Cymorek – wobec braku sprzeciwu, zarządził 5 minutową przerwę,
- Radny Tomasz Kubicius – poprosił o wyjaśnienie kwestii wyrażenia opinii na temat pisma,
- Radca Prawny Andrzej Bubnicki – wyjaśnił możliwości odpowiedzi na pismo,
- Radna Barbara Sławińska – przekazała stanowisko komisji oraz odczytała projekt uzasadnienia do uchwały,
- Zastępca Przewodniczącego Rady Karol Chwastek – poparł stanowisko komisji, wyraził swoją opinię na temat utworzenia nowego województwa,
- Radny Waldemar Śniegoń – jako członek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji poinformował, że stanowisko członków komisji było zdecydowane i stanowcze,
- Radny Tomasz Kubicius – zaproponował stanowisko, które miałyby być otwarciem do dyskusji, nie zamykać ścieżki dialogu, zasugerował odpowiedź neutralną, dyplomatyczną,

Głosowano w sprawie:

wniosek formalny - zmiana porządku obrad - zdjęcie z porządku obrad punktu nr 9 Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia pisma Rady Miejskiej w Bielsku-Białej z dnia 28 lutego 2025 r. dotyczącego zajęcia stanowiska w zakresie inicjatywy utworzenia województwa podbeskidzkiego

Wyniki głosowania

ZA: 3, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (3)

Tomasz Kubicius, Olga Mierzejewska-Buchalik, Dariusz Parchański

PRZECIW (7)

Piotr Burawa, Karol Chwastek, Grzegorz Cymorek, Krzysztof Głajc, Marek Iskrzycki, Barbara Sławińska, Waldemar Śniegoń

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)

Bogumił Cieśliński, Jan Golec, Dorota Nogowczyk

BRAK GŁOSU (0)

NIEOBECNI (2)

Stanisław Baszczyński, Sonia Mojeścik-Soczewica

Głosowano w sprawie:

Przyjęcie porządku obrad

Wyniki głosowania

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (13)

Piotr Burawa, Karol Chwastek, Bogumił Cieśliński, Grzegorz Cymorek, Krzysztof Głajc, Jan Golec, Marek Iskrzycki, Tomasz Kubicius, Olga Mierzejewska-Buchalik, Dorota Nogowczyk, Dariusz Parchański, Barbara Sławińska, Waldemar Śniegoń

PRZECIW (0)

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)

BRAK GŁOSU (0)

NIEOBECNI (2)

Stanisław Baszczyński, Sonia Mojeścik-Soczewica

3. Zapytania radnych, odpowiedzi na zapytania radnych

W dyskusji wzięli udział:

- Zastępca Przewodniczącego Rady Karol Chwastek – zapytał o termin rozpoczęcia prac dot. budowy kanalizacji w Iskrzyczynie oraz remontu drogi ul. Golina w Iskrzyczynie, poprosił o informacje w sprawie remontu drogi ul. Wiejskiej w Iskrzyczynie,
- Zastępca Wójta Krzysztof Wawak – odpowiedział, że budowa kanalizacji jest już rozpoczęta, planowane są kolejne etapy, remont ul. Golina również jest w trakcie, omówił aktualny etap dot. drogi ul. Wiejskiej,
- Radna Olga Mierzejewska-Buchalik – podziękowała za remont ul. Samlowiec w Kostkowicach, zgłosiła ubytki w nawierzchni drogi na ul. Dworskiej, poinformowała o problemie z zapisami na odbiór odpadów gabarytowych,
- Wójt Gminy Dębowiec Tomasz Branny – wiosną obserwuje się zwiększone zapotrzebowanie na odbiór gabarytów, jest to związane z wiosennymi porządkami, gmina ma określone limity odbioru gabarytów, można takie odpady dostarczyć samemu bezpośrednio do PSZOK-u,
- Radny Jan Golec – zapytał o możliwość montażu oświetlenia ulicznego na ul. Łęgowej w Dębowcu,
- Wójt Gminy Dębowiec Tomasz Branny – można zgłosić jako wniosek do budżetu na 2026 rok,
- Radna Olga Mierzejewska-Buchalik - (Ad Vocem) – zgłosiła potrzebę montażu oświetlenia ulicznego na ul. Rzecznej oraz rozwidleniu ul. Osiedlowej i Na Podłazie w Kostkowicach,
- Radna Dorota Nogowczyk – zgłosiła problem świecących lamp ulicznych w ciągu dnia na ul. Lipowej, Katowickiej, Żniwnej w Dębowcu,
- Radny Waldemar Śniegoń – zapytał o plan wykaszania poboczy na terenie Gminy Dębowiec oraz o projekt Cyberbezpieczny Samorząd,
- Zastępca Wójta Krzysztof Wawak – planowane jest czterokrotne wykaszanie poboczy, najbliższe ma zacząć się w połowie maja, podpisano umowę na przeprowadzenie szkoleń dla pracowników urzędu i jednostek organizacyjnych, projekt dot. zabezpieczenia urzędu przed zagrożeniami cybernetycznymi,
- Radny Jan Golec – zapytał o wymianę drzwi wejściowych do urzędu gminy w ramach dostosowania budynku do potrzeb osób niepełnosprawnych,
- Wójt Gminy Dębowiec Tomasz Branny – wymiana drzwi wejściowych zarówno do urzędu gminy jak i do urzędu pocztowego jest przewidziana,
- Radny Waldemar Śniegoń – zgłosił awarię zegara w centrum Dębowca

4. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego za rok 2024r.

W dyskusji wzięli udział:

- Komendant Komisariatu Policji w Skoczowie podinspektor Michał Botorek – przedstawił informację,
- Radny Dariusz Parchański – zwrócił uwagę, że istotne byłyby dokładne dane dot. miejsc zdarzeń drogowych,
- Komendant Komisariatu Policji w Skoczowie podinspektor Michał Botorek – dane zostaną przygotowane i przekazane do wiadomości,
- Radny Waldemar Śniegoń – zapytał o interwencje domowe oraz procedury niebieskiej karty, zapytał o współpracę Radnych z Policją,
- Komendant Komisariatu Policji w Skoczowie podinspektor Michał Botorek – po konsultacji z zespołem interdyscyplinarnym ewentualne informacje zostaną przekazane, kontakt bezpośredni jest najlepszą ścieżką współpracy,
- Zastępca Przewodniczącego Rady Karol Chwastek – zapytał o przedział wiekowy w wykresie dot. prób samobójczych,
- Komendant Komisariatu Policji w Skoczowie podinspektor Michał Botorek – brak informacji,

- Radna Olga Mierzejewska-Buchalik - (Ad Vocem) – dodała, że osoby w kryzysie emocjonalnym mogą szukać pomocy przez różnego rodzaju infolinie, przy szpitalu w Cieszynie działa Centrum Zdrowia Psychicznego.

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębowiec na lata 2025-2028

W dyskusji wzięli udział:

- Skarbnik Gminy Alina Siekierka – omówiła projekt uchwały,
- Z-ca Przewodniczącego Rady Karol Chwastek – przekazał pozytywną opinię Komisji Budżetu – projektu uchwały,
- Radny Dariusz Parchański – poprosił o szczegóły dot. postępowań przetargowych zadań: budowy sali w Iskrzyczynie, budowy kompleksu orlik w Simoradzu oraz rozbudowy budynku przedszkola w Dębowcu,
- Zastępca Wójta Krzysztof Wawak – omówił poszczególne postępowania oraz ich etapy

Głosowano w sprawie:

Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębowiec na lata 2025-2028

Wyniki głosowania

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (13)

Piotr Burawa, Karol Chwastek, Bogumił Cieśliński, Grzegorz Cymorek, Krzysztof Glajc, Jan Golec, Marek Iskrzycki, Tomasz Kubicius, Olga Mierzejewska-Buchalik, Dorota Nogowczyk, Dariusz Parchański, Barbara Sławińska, Waldemar Śniegoń

PRZECIW (0)

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)

BRAK GŁOSU (0)

NIEOBECNI (2)

Stanisław Baszczyński, Sonia Mojeścik-Soczewica

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 67/VIII/2024 z dnia 17 grudnia 2024r w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Dębowiec na 2025r.

W dyskusji wzięli udział:

- Skarbnik Gminy Alina Siekierka – omówiła projekt uchwały,
- Z-ca Przewodniczącego Rady Karol Chwastek – przekazał pozytywną opinię Komisji Budżetu – projektu uchwały,

- Zastępca Przewodniczącego Rady Karol Chwastek – poprosił o omówienie kwoty 120 tys. zł z inicjatywy sołeckiej,
- Zastępca Wójta Krzysztof Wawak – urząd wystąpił do Urzędu Marszałkowskiego o dofinansowanie budowy wiaty przy szkole podstawowej w Dębowcu, na potrzeby sołectwa,
- Zastępca Przewodniczącego Rady Karol Chwastek – zapytał o źródło środków na podwyżki dla nauczycieli,
- Skarbnik Gminy Alina Siekierka – subwencja przyznana z Ministerstwa Finansów

Głosowano w sprawie:

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 67/VIII/2024 z dnia 17 grudnia 2024r w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Dębowiec na 2025r.

Wyniki głosowania

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (13)

Piotr Burawa, Karol Chwastek, Bogumił Cieśliński, Grzegorz Cymorek, Krzysztof Glajc, Jan Golec, Marek Iskrzycki, Tomasz Kubicius, Olga Mierzejewska-Buchalik, Dorota Nogowczyk, Dariusz Parchański, Barbara Sławińska, Waldemar Śniegoń

PRZECIW (0)

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)

BRAK GŁOSU (0)

NIEOBECNI (2)

Stanisław Baszczyński, Sonia Mojeścik-Soczewica

7. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach

W dyskusji wzięli udział:

- Wójt Gminy Dębowiec Tomasz Branny - omówił projekt uchwały,
- Skarbnik Gminy Alina Siekierka – omówiła projekt uchwały,
- Z-ca Przewodniczącego Rady Karol Chwastek – przekazał pozytywną opinię Komisji Budżetu – projektu uchwały,
- Radny Waldemar Śniegoń – zapytał czy w latach ubiegłych gmina zaciągała pożyczki w WFOŚiGW, czy planuje zaciąganie innych zobowiązań finansowych,
- Wójt Gminy Dębowiec Tomasz Branny – gmina korzystała z umarzalnych pożyczek w WFOŚiGW, na obecną chwilę nie planuj zaciągać innych zobowiązań,
- Radny Krzysztof Glajc - (Ad Vocem) – poprosił o informacje dot. umarzania pożyczek w WFOŚiGW,
- Wójt Gminy Dębowiec Tomasz Branny – gmina mogła starać się o umorzenie 50% kwoty zaciągniętej pożyczki

Głosowano w sprawie:

Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach

Wyniki głosowania

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (13)

Piotr Burawa, Karol Chwastek, Bogumił Cieśliński, Grzegorz Cymorek, Krzysztof Glajc, Jan Golec, Marek Iskrzycki, Tomasz Kubicius, Olga Mierzejewska-Buchalik, Dorota Nogowczyk, Dariusz Parchański, Barbara Sławińska, Waldemar Śniegoń

PRZECIW (0)

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)

BRAK GŁOSU (0)

NIEOBECNI (2)

Stanisław Baszczyński, Sonia Mojeścik-Soczewica

8. Podjęcie uchwały w sprawie trybu oddania w najem lokalu użytkowego zlokalizowanego w budynku Urzędu Gminy przy ul. Katowickiej 6 w Dębowcu

W dyskusji wzięli udział:

- Kierownik RGW Krystian Iskrzycki - omówił projekt uchwały,
- Z-ca Przewodniczącego Rady Karol Chwastek – przekazał pozytywną opinię Komisji Budżetu – projektu uchwały,

Głosowano w sprawie:

Podjęcie uchwały w sprawie trybu oddania w najem lokalu użytkowego zlokalizowanego w budynku Urzędu Gminy przy ul. Katowickiej 6 w Dębowcu

Wyniki głosowania

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (13)

Piotr Burawa, Karol Chwastek, Bogumił Cieśliński, Grzegorz Cymorek, Krzysztof Glajc, Jan Golec, Marek Iskrzycki, Tomasz Kubicius, Olga Mierzejewska-Buchalik, Dorota Nogowczyk, Dariusz Parchański, Barbara Sławińska, Waldemar Śniegoń

PRZECIW (0)

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)

BRAK GŁOSU (0)

NIEOBECNI (2)

Stanisław Baszczyński, Sonia Mojeścik-Soczewica

9. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia pisma Rady Miejskiej w Bielsku-Białej z dnia 28 lutego 2025 r. dotyczącego zajęcia stanowiska w zakresie inicjatywy utworzenia województwa podbeskidzkiego

Głosowano w sprawie:

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia pisma Rady Miejskiej w Bielsku-Białej z dnia 28 lutego 2025 r. dotyczącego zajęcia stanowiska w zakresie inicjatywy utworzenia województwa podbeskidzkiego

Wyniki głosowania

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (10)

Piotr Burawa, Karol Chwastek, Bogumił Cieśliński, Grzegorz Cymorek, Krzysztof Glajc, Marek Iskrzycki, Olga Mierzejewska-Buchalik, Dorota Nogowczyk, Barbara Sławińska, Waldemar Śniegoń

PRZECIW (0)

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)

Jan Golec, Tomasz Kubicius, Dariusz Parchański

BRAK GŁOSU (0)

NIEOBECNI (2)

Stanisław Baszczyński, Sonia Mojeścik-Soczewica

10. Sprawozdanie z działalności wójta

W dyskusji wzięli udział:

Wójt Gminy Dębowiec Tomasz Branny:

- trwają kontrole wywozu nieczystości z nieruchomości na terenie Gminy Dębowiec,
- trwają prace przy budowie kanalizacji sanitarnej na ul. Spółdzielczej w Dębowcu, ul. Sosnowej w Iskrzyczynie, osiedle w Gumnach oraz ul. Bażanowickiej w Ogrodzonej,
- trwają prace w budynku urzędu gminy przy dostosowaniu do potrzeb osób niepełnosprawnych,
- trwają prace przy budowie kompleksu sportowego orlik w Simoradzu oraz budowie sali sportowej przy szkole podstawowej filia Ogrodzona,
- gmina otrzymała dofinansowanie do budowy wiaty przy boisku w Dębowcu w programie Inicjatywa Sołecka,
- trwają prace przy remoncie ul. Samłowiec w Kostkowicach,
- zakończono prace brukarskie wokół budynku OSP w Kostkowicach,
- wykonano umocnienia drogi przy ul. Bażanowickiej i Radosnej w Ogrodzonej,
- zakończono nabór wniosków na usuwanie wyrobów zawierających azbest – 1 wniosek oraz na wymianę źródła ciepła – 7 wniosków,

- dokonano wyboru najkorzystniejszej oferty na rozbudowę budynku Przedszkola Publicznego w Dębowcu,
- trwa badanie ofert na zadanie budowa sali gimnastycznej przy Szkole Podstawowej filia Iskrzyczyn,
- ruszyły prace przy czyszczeniu rowów na terenie gminy oraz uzupełnianiu kruszywa na drogach gminnych,
- złożono wniosek do PZDP na wniosek Radnego Tomasza Kubiciusa o przycinkę drzewostanu wzdłuż ulic Dworskiej w Kostkowicach oraz Kościelnej w Ogrodzonej.

11. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy w dniu 11 marca 2025r.

Głosowano w sprawie:

Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy w dniu 11 marca 2025r.

Wyniki głosowania

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (13)

Piotr Burawa, Karol Chwastek, Bogumił Cieśliński, Grzegorz Cymorek, Krzysztof Głajc, Jan Golec, Marek Iskrzycki, Tomasz Kubicius, Olga Mierzejewska-Buchalik, Dorota Nogowczyk, Dariusz Parchański, Barbara Sławińska, Waldemar Śniegoń

PRZECIW (0)

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)

BRAK GŁOSU (0)

NIEOBECNI (2)

Stanisław Baszczyński, Sonia Mojeścik-Soczewica

12. Wolne wnioski i zakończenie sesji

W dyskusji wzięli udział:

- Przewodniczący Rady Grzegorz Cymorek – poinformował o wniosku Radnego w sprawie podjęcia działań dot. przycięcia drzewostanu wzdłuż ulic Dworskiej w Kostkowicach oraz Kościelnej w Ogrodzonej i przekazał do prac do Komisji Wkarg, Wniosków i Petycji,
- Radny Dariusz Parchański – poprosił o przycięcie suchych gałęzi w okolicy przepustu na ul. Rajskiej w Dębowcu,
- Zastępca Przewodniczącego Rady Karol Chwastek – poinformował o trwającej pielęgnacji drzew i krzewów wzdłuż ul. Wiejskiej w Iskrzyczynie, przekazał wniosek z Komisji Budżetu na temat poszukiwania przez urząd możliwości dofinansowania rozbudowy budynku Przedszkola w Dębowcu,
- Radny Waldemar Śniegoń – poinformował o założeniu Fundacji Modelarskiej Śląska Cieszyńskiego oraz możliwości zaproszenia prezesa fundacji na posiedzenie Rady Gminy w celu przybliżenia planów i działalności,
- Przewodniczący Rady Grzegorz Cymorek – sesje Rady są otwarte, jeżeli prezes fundacji wyrazi chęć uczestnictwa, może czuć się zaproszony,
- Radny Jan Golec – zaproponował stworzenie klubu motocyklowego na terenie gminy,

- Wójt Gminy Dębowiec Tomasz Branny – gmina nie posiada kompetencji to tworzenia stowarzyszeń, inicjatywa powinna być oddolna,
- Radny Waldemar Śniegoń – poinformował o nieestetycznym wyglądzie banera w centrum Dębowca informującego o organizowanej imprezie,
- Przewodniczący Rady Grzegorz Cymorek – przypomniał o obowiązku składania oświadczeń majątkowych.

Na tym posiedzenie Rady zakończono.

Przewodniczący Rady Gminy Dębowiec

Grzegorz Cymorek

Przygotowała: Aneta Kuszela